
Protokół Nr XXIV/04 
z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie 

odbytej w dniu 29 września 2004 roku  
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Koronowie ul. Farna 24 

 

 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie. 
 

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność 
obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.  
W sesji na 21 radnych udział wzięło 20 radnych. Radna nieobecna - 
usprawiedliwiona Danuta Mazur. 
 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 
1. Zygmunt Michalak    Burmistrz Koronowa 
2. Andrzej Kołodziejczyk   Z-ca Burmistrza Koronowa 
3. Sławomir Marszelski    Z-ca Burmistrza Koronowa 
4. Aleksandra Szyszka    Skarbnik Gminy 
5. Teresa Polus     Sekretarz Gminy 
6. Maria Musiał     Kierownik Wydziału IPR UM 
7. Barbara Piłat     Kierownik Wydziału RGG UM 
8. Janina Zakrzewska    Kierownik Wydziału Oświaty UM 
9. Teresa Karwecka    Kierownik MGOPS  
10. Ryszard Chrzanowski   Dyrektor ZGKiM w Koronowie 
11. Kazimierz Kolander   Radca Prawny UM 
 
Porządek obrad XXIV sesji: 
 
1. Otwarcie obrad XXIV sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad XXIV sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 

sesjami Rady. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
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7. Składanie interpelacji. 
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum 

nr 1 w Koronowie. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 

Sołectwa Wilcze. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 

Sołectwa Tryszczyn. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 

Sołectwa Gogolin. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 

Sołectwa Mąkowarsko. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 

Sołectwa Wierzchucin Królewski.  
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 

Sołectwa Salno. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia 

nieruchomości na własność Gminy Koronowo położonych na terenie 
miasta Koronowa. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia 
przez Gminę Koronowo nieruchomości położonej na terenie Gminy 
Koronowo. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Koronowo. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
stawek za zajęcie 1m² pasa drogowego. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad dożywiania dzieci i 
młodzieży w okresie nauki w szkole. 

21. Informacja o stanie: ochrony przeciwpożarowej oraz bezpieczeństwa i 
porządku publicznego na terenie Gminy Koronowo. 

22. Sprawozdanie z działalności Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Rady Miejskiej w 
Koronowie. 

23. Informacja o aktualnej sytuacji w rolnictwie. 
24. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
25. Zamknięcie obrad XXIV sesji. 
 

Ad. 1. Otwarcie obrad XXIV sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk otworzył XXIV sesję Rady Miejskiej w 
Koronowie. Powitał wszystkich radnych, przybyłych gości, sołtysów, 
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przedstawicieli: OKSM-ów i zakładów pracy, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy, Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza 
Koronowa, Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, 
a tym samym prawomocność obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. W sesji uczestniczyło 20 radnych. Radna nieobecna - 
usprawiedliwiona Danuta Mazur. 
  
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad XXIV sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – dnia 21 września 2004 r. wpłynął 
wniosek Burmistrza Koronowa o wprowadzenie do porządku obrad XXIV 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie następujących projektów uchwał: 
 
1. Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVIII/200/04 Rady Miejskiej 

w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2004 rok. 
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletnim planie inwestycyjnym 

gminy Koronowo na lata 2003-2007. 
3. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w latach 2004-2005 

następujących zadań: 
1) „Odbudowa świetlicy wiejskiej w Tryszczynie”, 
2) „Budowa pieszo jezdni na ul. 26 Stycznia w Koronowie”. 

4. Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez gminę 
Koronowo nieruchomości położonych na terenie Gminy Koronowo. 
5. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia dla Burmistrza. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za wprowadzeniem do 
porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XVIII/200/04 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2004 rok? 
„Za” - 19 głosów, 1 głos - „wstrzymujący”, przy braku głosów „przeciw”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za wprowadzeniem projektu 
uchwały w sprawie zmian w wieloletnim planie inwestycyjnym gminy 
Koronowo na lata 2003-2007? 
„Za” - 19 głosów, 1 głos - „wstrzymujący”, przy braku głosów „przeciw”. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za wprowadzeniem projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w latach 2004-2005 
następujących zadań: 

1) „Odbudowa świetlicy wiejskiej w Tryszczynie”, 
2) „Budowa pieszo jezdni na ul. 26 Stycznia w Koronowie”? 

„Za” wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad XXIV sesji głosowało 
20 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za wprowadzeniem projektu 
uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez gminę Koronowo 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Koronowo? 
„Za” głosowało 20 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk –kto jest za wprowadzeniem projektu 
uchwały w sprawie upoważnienia dla Burmistrza? 
„Za” - 19 głosów, 1 głos - „wstrzymujący”, przy braku głosów „przeciw”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – nowe projekty wprowadzone 
zostaną kolejno po punkcie 20, a dotychczasowy punkt 21 będzie miał 
numer 26, pozostałe należy przenumerować. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał po wprowadzeniu 
dodatkowych punktów cały porządek obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi lub 
zastrzeżenia do protokołu z obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie?  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do protokołu.  
W głosowaniu radni 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i 
braku głosów „przeciw” przyjęli bez uwag i zmian protokół z obrad XXIII 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie między 
sesjami Rady. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.  
Radni do sprawozdania z działalności Burmistrza Koronowa nie wnieśli 
uwag. 
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Sprawozdanie dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował, że na ostatniej sesji i w 
okresie między sesjami radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radna Zofia Lorenc – w imieniu Rady Sołeckiej, Sołtysa Łąska Wielkiego 
i mieszkańców zamieszkujących bloki przy gminnej drodze zwracam się z 
prośbą o dokończenie rozpoczętego w 1999 r. asfaltu. Ten odcinek drogi 
jest w fatalnym stanie (jedna dziura goni następną). Latem jeżdżące 
ciągniki z przyczepami, bądź duże pojazdy nie pozwalają nam spokojnie 
spać ze względu na uciążliwy hałas. Po deszczach z kolei jest masa kałuży, 
które nie wsiąkają w ziemię, bo podłoże jest zbyt twarde. Stąd też 
nawiezienie białego kamienia lub żużlu jest bezcelowe, ponieważ ulegnie 
on wybiciu bądź wymyciu.  
Nadmieniam, że sprawa tego odcinka drogi była tematem każdego 
zebrania wiejskiego. 
  
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Radna Zofia Lorenc - w imieniu Rady Sołeckiej i Sołtysa Łąska Wielkiego 
wnioskuję o zobowiązanie osób odpowiedzialnych za wycięcie topoli przy 
drodze powiatowej nr 05441 do usunięcia pozostawionych wysokich pni. 
W tej chwili wypuściły odrosty, które wysuwają się na szosę i stanowią 
zagrożenie dla kierowców. Ponadto wyglądają bardzo nieestetycznie. 
  
Radny Tomasz Gordon – w imieniu mieszkańców pragnę podziękować 
za podjęcie działań ratowniczych po nawałnicy z gradobiciem, która 
przeszła nad częścią sołectwa Tryszczyn i Wtelno w niedzielę 29 sierpnia 
2004 r. ok. godziny 17:30. Pragnę podziękować Burmistrzowi P. 
Zygmuntowi Michalakowi, P. Andrzejowi Kołodziejczykowi oraz P. 
Ryszardowi Chrzanowskiemu.  
Osobne podziękowanie należy się OSP Wtelno, Gościeradz, Gogolinek, 
Koronowo i PSP z Bydgoszczy oraz Policji. 
Działania pomogły mieszkańcom wrócić do normalnego życia, chociaż 
skutki gradobicia osiągnęły poważne rozmiary, szczególnie w uprawach 
sadowniczych gdzie zniszczenia jabłek są 100%. 
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Radny Maciej Makowski zapytał: 
 

1. Z jakiego funduszu zostały wymienione okna w Urzędzie Gminy 
przy ul. Pomianowskiego? 

2. Dlaczego nikt nie dba o czystość rzeki Brdy na odcinku 
pomiędzy mostami ulic: Nakielska - Bydgoska? 

3. Jak pracują apteki na terenie Koronowa, skoro w dni wolne od 
pracy od 12.00 do 19.00 żadna apteka nie jest czynna? 

4. Dlaczego lampy na wysokości ZOZ i DPS (ul. Paderewskiego) 
oświetlają konary drzew, a nie ulice i przyległy skwer? 

5. W jakim stanie są kamery umieszczone na Placu Zwycięstwa? 
6. Dlaczego na ul. Kolejowej nie ma tablicy informacyjnej o 

nazwie tej ulicy? 
7. Czemu mają służyć maszty zamieszczone przy ul. Nakielskiej? 
 

Radny Stanisław Gliszczyński zapytał: 
 

1. Dlaczego ul. Powstańców Wielkopolskich jest zamknięta dla 
ruchu pojazdów z dwóch stron? 
Czy jest to droga prywatna? 

2. Jaka jest możliwość uzupełnienia kratką brukową terenu w 
Przedszkolu Samorządowym przy ul. Dworcowej ok. 10 m²? 

3. Jeżeli zostanie złożony wniosek przez wspólnotę mieszkaniową 
lub grupę mieszkańców o remont chodnika lub budowę 
chodnika to zostanie on zrealizowany przy założeniu 
partycypacji w kostkach? 

4. Chciałem podziękować Panu Burmistrzowi za częściowe 
wyrównanie ul. Modrzewiowej, a jednocześnie zapytać, 
dlaczego wyrównano część? Czym jest to spowodowane? 

Radny Stanisław Gliszczyński poprosił o pisemne udzielenie odpowiedzi na 
powyższe zapytania. 
 
Radny Tomasz Poraziński – od dłuższego czasu dochodzą sygnały z 
kraju, że kasztanowce posiadają szkodnika, który je niszczy. Władze 
Bydgoszczy uruchomiły procedurę walki z tym szkodnikiem, przygotowano 
worki na chore liście. Chciałbym, żeby u nas zrodziła się jakaś koncepcja 
ratowania tych drzew. 
 
Radny Wojciech Radgowski - kiedy będzie remontowana droga 
gminna w Buszkowie? Drogą tą dzieci chodzą na salę gimnastyczną. 
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Proszę o przyspieszenie naprawy, ponieważ stan w okresie jesiennym, 
zimowym, wiosennym jest bardzo zły. 
 
Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia 
Gimnazjum nr 1 w Koronowie. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/267/04 w sprawie nadania imienia Gimnazjum 
nr 1 w Koronowie podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za”, 
przy braku głosów: „przeciw” i „wstrzymujących”.  
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Dyrektor Gimnazjum nr 1 w Koronowie P. Mirosława Pietryga w imieniu 
grona pedagogicznego i młodzieży podziękowała radnym Rady Miejskiej w 
Koronowie za podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum nr 
1 w Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach sesji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji. 
 
Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Wilcze. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - kto wnosi uwagi, czy zapytania do 
projektu uchwały? 
 
Radny Alfons Malinowski – czy gmina spełnia wstępne warunki dotyczące 
odnowy wsi kwalifikujące z tytułu stopy bezrobocia? 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – sądzę, że Pan Burmistrz 
przygotowując projekt uchwały uwzględnił to wszystko, w tym i pieniądze 
ze strony gminy potrzebne na realizację tego projektu.  
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Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski - tak jak we wszystkich programach 
będzie organizowany konkurs. Projekty będą otrzymywały punkty. Za 
wysoką stopę bezrobocia przewyższającą średnie bezrobocie w 
województwie np. nie przekreśla tego wniosku. Punkty można otrzymać za 
inne wartości, które będą brane pod uwagę przez Urząd Marszałkowski 
przy ocenianiu tego wniosku. To, że bezrobocie jest bardzo wysokie, czy 
też niższe nie przekreśla sensu składania dokumentów. 
Radny Alfons Malinowski – ale, czy gmina jest przygotowana do takiego 
obciążenia? 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – nie ukrywałem na posiedzeniach 
Komisji, że na dzień dzisiejszy budżet gminy nie posiada środków na te 
plany odnowy sołectw. Wiem, że termin rozpatrzenia pierwszych 
wniosków miał być w sierpniu i wrześniu w Urzędzie Marszałkowskim. 
Następny termin przesunięto na październik lub listopad, a niewykluczone, 
że terminem tym będzie początek przyszłego roku. Wówczas będzie 
możliwość sfinansowania programów z przyszłorocznego budżetu. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – stawiam formalny wniosek o nie czytanie 
załączników projektów uchwał w sprawie odnowy sołectw przy możliwości 
prowadzenia dyskusji nad projektami. 
 
Wniosek radnego Stanisława Gliszczyńskiego przeszedł 19 głosami „za”, 
przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/268/04 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Wilcze podjęta została 19 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Tryszczyn. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – na stronie 16, punkt 2 – słabe strony jest 
zapis - brak nazwy ulic. Czy ulice są, lecz nie ma oznakowania? 
Przewodniczący Rady – w Tryszczynie nie ma ulic. 
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Radny Stanisław Gliszczyński – to trzeba się za to zabrać jak najszybciej. 
Radny Tomasz Gordon – na ostatnim zebraniu wiejskim padła propozycja, 
aby sołectwo Tryszczyn podzielić na ulice. 
 
Radny Tomasz Gordon - na stronie 3 planu odnowy jest zapis, że klasztor i 
leśniczówka leżą w gminie Sicienko, proszę o wykreślenie klasztoru, 
ponieważ leży on na terenie gminy Koronowo. 
W planie odnowy nie ma składu osobowego, który pracował nad planem. 
Była to Rada Sołecka w składzie: Tomasz Gordon, Andrzej Dziamski, 
Henryk Gackowski, Adam Brona, Lech Gołembiewski, Marian Górski, Agata 
Krumraj.  
Wnoszę o wprowadzenie takiego zapisu do planu odnowy przed wstępem. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy wprowadzenie tego zapisu jest 
konieczne? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – jeśli Rada Sołecka sobie tego życzy 
to tak, lecz Rada Miejska musi to przegłosować. 
Wniosek radnego Tomasza Gordona poddano pod głosowanie radnych. 
Wniosek przeszedł 15 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących” i 
braku głosów „przeciw”. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – mam obawy, czy tej poprawki nie powinno 
przyjąć zebranie wiejskie. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/269/04 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Tryszczyn podjęta została 18 głosami „za”, przy 2 
głosach „wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Gogolin. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – na stronie 27 jest zapis – 
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atrakcje turystyczne, jak to traktować? to są atrakcje Koronowa, nie 
Gogolina. Jest błąd w zapisie, drewniany młyn wodny To jest młyn wodny.  
Moim zdaniem winien być zapis atrakcje miasta Koronowa. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – ale młyn częściowo jest drewniany. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – materiały te były konsultowane z dr 
Kamińskim, który przejrzał te materiały i nie zasygnalizował 
nieprawidłowości. 
Radny Stanisław Gliszczyński – ale to nie jest na terenie Gogolina. 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – jest wyraźnie zapisane, że atrakcje 
leżą w pobliżu. Uważam, że taki zapis jest dopuszczalny. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – to opracowanie należało do 
inicjatywy osób przygotowujących plan odnowy sołectwa.  
 
P. Regina Ostrowska – w nagłówku jest zapisane: sąsiedzi i przyjezdni. 
Sąsiedzi to nasze miasto, stolica - Koronowo. Zabytki, które tam są 
wymienione, to zabytki miasta Koronowa. Później jest zapis atrakcje 
turystyczne i ciekawostki zlokalizowane na terenie sołectwa. W 
materiałach, które otrzymaliśmy do opracowania planu, każdy 
indywidualnie interpretował ich brzmienie. W naszym przekonaniu i po 
konsultacjach stwierdziliśmy, że należało to tak uwzględnić, głównie jeśli 
chodzi o szlak cysterski.  
Radny Stanisław Gliszczyński – stawiam wniosek o wykreślenie 
„drewniany” i dopisanie po wyrażeniu „atrakcje turystyczne” wyrazów 
„Koronowa i okolic”.  
Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie radnych wykreślenie wyrazu 
„drewniany”. 
Wniosek przeszedł 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i 1 
głosie „przeciw”. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – jednym z kryterium uznania 
projektu jest wykazanie na terenie gminy Koronowo, co najmniej trzech 
zabytków wpisanych do rejestru zabytków, stąd ten zapis.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – sprecyzujmy może tę poprawkę na 
„Gminy Koronowo”. Pełne brzmienie to „Atrakcje turystyczne Gminy 
Koronowo”.  
„Za” głosowało 15 radnych, 3 było „przeciw”, 2 „wstrzymało” się od głosu. 
Wniosek przeszedł. Poprawka została przyjęta. 
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Radny Stanisław Gliszczyński – czy te trzy atrakcje muszą być w każdym 
planie odnowy? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – przy składaniu wniosku trzeba 
udowodnić, że te trzy zabytki na terenie gminy istnieją. W samej strategii 
sołectwa można to zapisać. 
 
Radny Maciej Makowski – stawiam wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Wniosek przeszedł 18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 glosie 
„wstrzymującym”. 
  
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała nr XXIV/270/04 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Gogolin podjęta została 19 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Mąkowarsko. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
Radny Jan Najdowski – dziękuję Z-cy Burmistrza P. Marszelskiemu za 
wprowadzenie poprawek do planu. 
 
Radny Michał Gmys – na stronie 6 planu odnowy jest zapis kanalizacja 
burzowo-deszczowa, skąd to nazewnictwo, dotąd nie było stosowane? 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – to jest prawidłowy zapis. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/271/04 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Mąkowarsko podjęta została 19 głosami „za”, przy 1 
głosie „wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Wierzchucin Królewski. 
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Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Obrady sesji opuścił radny Tomasz Poraziński. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
Dyskutantów brak. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Nieobecny radny Tomasz 
Poraziński. 
 
Uchwała Nr XXIV/272/04 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Wierzchucin Królewski podjęta została18 głosami „za”, 
przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Salno. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
W sesji uczestniczy 20 radnych. Wrócił radny Tomasz Poraziński. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – co do zapisów w protokole z zebrania 
wiejskiego Salna z dnia 3 września 2004 roku poproszę o kilka słów 
wyjaśnień Pana Burmistrza Kołodziejczyka.  
Zacytuję zapis w protokole: „Mieszkanka wsi Salno – nie usłyszeliśmy nic o 
naszej drodze Salno – Bytkowice.  
Pan Andrzej Kołodziejczyk – żeby droga mogła mieć szansę pozyskania 
funduszy ze środków strukturalnych musi spełnić określone kryteria – min. 
łączyć duże miejscowości, łączyć drogi ponad gminne, przy przedmiotowej 
drodze powinna zamieszkiwać odpowiednia liczba mieszkańców i winno 
być na niej odpowiednio duże natężenie ruchu (jest to mierzalne). 
Mieszkanka wsi Salno – tamtędy właśnie dużo jeździ.  
Pan Andrzej Kołodziejczyk – radni wykreślili tą drogę z wieloletniego planu, 
ale należy wspomnieć, że była to jedyna droga za kadencji poprzedniej 
Rady Miejskiej, która miała sporządzoną dokumentację i spełniała kryteria 
SAPARD-u. 
  



 13 

Chciałbym usłyszeć kilka wyjaśnień ze strony Pana Burmistrza 
Kołodziejczyka. Obrażono tu radnych, ponieważ taki sam przykład mogę 
podać z poprzedniej Rady, gdzie na Osiedle 1000-Lecia był przygotowany 
projekt budowlany łącznie z pozwoleniem na budowę chodników i ulic i 
wtedy też Rada, która przyszła odrzuciła to pomimo iż poniesiono koszty. 
Czy ta droga została wykreślona przez widzimisię Rady, uważam że nie. Z 
tego, co pamiętam Komisja Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska 
Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej wizytowała tę drogę, była tam na 
miejscu, przejechała tą drogą, było tam małe natężenie ruchu, koszty 
przedstawione były bardzo wysokie. Droga ta nie łączyła dużych 
miejscowości, gdyby ta droga łączyła miejscowości Salno i Wtelno to 
wówczas była możliwość uzyskania środków z SAPARD-u. Natomiast przy 
połączeniu miejscowości Salno - Bytkowice nie było takiej możliwości. 
 

Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – nadal podtrzymuję to stanowisko, 
że była to inwestycja przygotowana do złożenia projektu w ramach 
środków sapardowskich. Prawdą jest, że ta droga spełniała wszystkie 
kryteria ponieważ łączy dwie drogi międzygminne, bo biegnie ona aż do 
miejscowości Wtelno, gdzie biegnie droga wojewódzka. Pierwszy odcinek 
drogi miał połączyć drogę wojewódzką z drogą powiatową, która biegnie 
przez miejscowość Bytkowice.  
Ten protokół z zebrania wiejskiego w Salnie nie był przeze mnie 
autoryzowany, to są jakieś konteksty i tyle mogę powiedzieć w tej 
sprawie. 
Burmistrz i ja prosiliśmy radnych, żeby to zadanie znalazło się w 
wieloletnim planie, radni zadecydowali inaczej, mieli takie prawo. Tak to 
przedstawiłem na zebraniu wiejskim w Salnie, na którym mnie pytano 
dlaczego ta inwestycja nie była zrealizowana 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/273/04 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Salno podjęta została 19 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia nieruchomości na własność Gminy Koronowo 
położonych na terenie miasta Koronowa. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu uchwały? 
 
Radny Maciej Makowski – czy jest informacja ile trzeba włożyć środków 
finansowych, aby tam się wprowadzić? 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – takiej szczegółowej informacji na 
dzień dzisiejszy nie ma, ponieważ na to potrzebne jest opracowanie 
dokumentacji budowlanej, która ustali co należy wykonać, jak obiekt ten 
dostosować. Tym niemniej czynimy starania. Wy teraz podjąć macie 
uchwałę wyrażającą zgodę na przejęcie tej nieruchomości. Po tym 
Burmistrz będzie mógł przystąpić do wykonania odpowiedniej kalkulacji.  
 
Radny Piotr Jagielski – czy jest wstępne określenie terminu 
przeprowadzek?  
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – w sprawie przejęcia Bursy odbyło 
się kilka czy kilkanaście spotkań z kierownikami jednostek, które tam mają 
znaleźć swoje siedziby. Jest przygotowany harmonogram. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – na komisjach informowałem radnych, że na 
dzień dzisiejszy wiemy, jakie jednostki będą przeniesione i rozlokowane na 
terenie Bursy: MGOK, który będzie zajmował największe powierzchnie 
będzie rozlokowany w części na parterze, w części na pierwszym piętrze. 
Biblioteka Miejska, Biblioteka Pedagogiczna – na parterze. Oddział 
Operacyjny Banku Spółdzielczego w Koronowie – na parterze, tu jednak 
do końca nie jest jeszcze uzgodnione. Ośrodek Doradztwa Rolniczego – na 
pierwszym piętrze. Drugie piętro będzie zabezpieczone pod potrzeby 
Gminy jako miejsca hotelowe i miejsca awaryjne dla osób dotkniętych 
jakąś klęską. Poradnia Pedagogiczno-Psychologiczna te pomieszczenia, 
które dotychczas zajmuje. Pozostałe lokale w miarę możliwości i wpływu 
wniosków będą również wykorzystane. 
Najpierw chcemy mieć to formalnie zaakceptowane, że warto ponosić 
koszty wyceny, być w posiadaniu pełnej inwentaryzacji. Stan techniczny 
tego obiektu nie jest zły, łącznie z dachami i pomieszczeniami. Ta forma 
zagospodarowania, o której mówię jest najtańsza, jeśli chodzi o adaptację 
tego obiektu dla wykorzystania przez jednostki, które tam chcemy 
zlokalizować. Urząd będzie miał w przyszłości potrzebę tworzenia innych 
jeszcze komórek, które będą wymagały naszej integracji i tam chcemy 
kilka pomieszczeń biurowych zabezpieczyć pod ich potrzeby. Rozważamy 
również przenieść tam Gminne Centrum Informacji, które obecnie mieści 
się w salce Rady Miejskiej.  
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Radny Piotr Jagielski – konkretnego terminu przeprowadzek nie ma? 
Burmistrz Michalak – do 1 stycznia tym obiektem zawiaduje Zespół Szkół 
Zawodowych. Jeśli my będziemy przejmować to po 1 stycznia. Trudno mi 
w tej chwili powiedzieć czy będzie to 1, czy 15 styczeń, czy luty, czy 
marzec. 
  
Radny Alfons Malinowski – czy obiekt ten będzie przejęty z mieszkaniami 
bez garaży? Tam jest trzech lokatorów. 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – tak przejmujemy z mieszkaniami, 
dwa garaże zastrzega sobie Starostwo. 
 
Radny Maciej Makowski – uważam, że Zasadnicza Szkoła Zawodowa w 
Koronowie winna zabezpieczyć ten obiekt przed dewastacją i 
zniszczeniem. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/274/04 w sprawie nieodpłatnego przejęcia 
nieruchomości na własność Gminy Koronowo położonych na 
terenie miasta Koronowa podjęta została jednogłośnie 20 
głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia przez Gminę Koronowo nieruchomości położonej na 
terenie Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu uchwały? 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/275/04 w sprawie nieodpłatnego przejęcia 
przez Gminę Koronowo nieruchomości położonej na terenie 
Gminy Koronowo podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za”, 
przy braku głosów: „przeciw” i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
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Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Koronowo.  
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/276/04 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Koronowo podjęta została 19 
głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku głosów 
„przeciw”.  
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości stawek za zajęcie 1m² pasa drogowego. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/277/04 w sprawie ustalenia wysokości stawek 
za zajęcie 1m² pasa drogowego podjęta została jednogłośnie 20 
głosami „za”, przy braku głosów: „wstrzymujących i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad 
dożywiania dzieci i młodzieży w okresie nauki w szkole. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
Radny Alfons Malinowski – kryterium dochodowości jest netto, czy brutto? 
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Kierownik MGOPS Teresa Karwecka – jako kryterium dochodowości w 
pomocy społecznej przyjmuje się netto. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/278/04 w sprawie zasad dożywiania dzieci i 
młodzieży w okresie nauki w szkole podjęta została jednogłośnie 
20 głosami „za”, przy braku głosów: „przeciw” i 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XVIII/200/04 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2004 rok. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu uchwały? 
 
Radny Maciej Makowski – ta drukarka jest bardzo droga. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – to drukarka igłowa z długim 
wałkiem umożliwiająca drukowanie m.in. list wyborców. 
 
Radny Alfons Malinowski – dlaczego nie zabezpieczono w budżecie 
środków na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych przy monitoringu? 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – dotąd pracownicy ci byli finansowani 
przez Powiatowy Urząd Pracy. 
 
Radny Maciej Makowski – jeśli kolejna grupa mieszkańców zwróci się o 
dofinansowanie budowy chodników, to otrzyma dofinansowanie z Gminy? 
Burmistrz Zygmunt Michalak – rozmowy w sprawie budowy chodnika przy 
ul. Al. Wolności trwają od 2001 roku.  
Na początku tego roku wspólnota mieszkaniowa ponownie wystąpiła z 
inicjatywą budowy chodnika przy Al. Wolności. Uznaliśmy, że jeśli pod 
koniec roku zaistnieje taka możliwość, że uda nam się pozyskać jakieś 
dodatkowe pieniądze, które nie były planowane w budżecie to spróbujemy 
im pomóc. Zaplanowano wpływy z dywidendy KAPEC w wysokości ok. 200 
tyś. zł. Otrzymaliśmy 210 tyś. Dlatego przedkładamy Radzie, żeby to 
zobowiązanie w stosunku do tych mieszkańców zrealizować. Te prace 
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mają być wykonane na naszym gminnym gruncie. Jeśli w przyszłości 
któraś ze wspólnot mieszkaniowych wystąpi z podobnym wnioskiem, na 
pewno poważnie te wnioski rozpatrzymy. Wykonawcą robót ma być 
ZGKiM.  
 
Radny Maciej Makowski – boję się napływu następnych, podobnych 
wniosków. Szukamy oszczędności w budżecie mówi się, że nie ma 
środków. Uważam, ze mamy inne ważniejsze zadania do sfinansowania.  
Stawiam wniosek o wycofanie finansowania remontu chodnika przy ul. 
Aleje Wolności z projektu uchwały. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – wspólnota mieszkaniowa współ 
finansuje to zadanie w wysokości 50%. W tym bloku połowa mieszkańców 
to lokatorzy gminni. Decyzję o partycypowaniu w kosztach budowy tego 
chodnika podjął ówczesny Zarząd Miejski w Koronowie w 2002 roku, który 
bez uchwały zobligował się pomóc tej wspólnocie. Teren ten należy do 
gminy.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - czy Pan radny Makowski 
podtrzymuje swój wniosek? 
Radny Maciej Makowski – tak podtrzymuję, bo w dalszym ciągu uważam, 
że są inne ważniejsze zadania do wykonania w gminie. 
 
Dyrektor ZGKiM Ryszard Chrzanowski – te pieniądze, które idą na ten 
chodnik, one nie powinny iść z funduszów mieszkaniowych. Właścicielem 
chodnika jest gmina, nie wspólnota mieszkaniowa. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – kwota na to zadanie jest duża. Dlaczego to 
się nazywa budowa chodnika, a nie pieszojezdni? Chodnik przy tym bloku 
jest szerokości 2 metrów. 
Dyrektor ZGKiM Ryszard Chrzanowski – na podłożu betonowym ma być 
ułożony chodnik w kostki brukowej. 
Radny Stanisław Gliszczyński – rozumiem, że tylko na tej szerokości? 
Dyrektor Chrzanowski - tak na tej szerokości. 
Burmistrz Zygmunt Michalak – trochę szerzej będzie. 
Radny Maciej Makowski – chciałbym, abyście wiedzieli, że nie zawsze 
wasze interesy kolegów radnych są w pierwszej kolejności. Nie raz 
powinniśmy sobie odpuścić. Wczoraj członkowie Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Turystyki byli w Przedszkolu Samorządowym w Koronowie, 
kuchnia jest w opłakanym stanie, my naprawę mamy, na co wydawać 
pieniądze. Nie czekajmy aż Sanepid zamknie kuchnie w Przedszkolu. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – niebawem będziemy pracować nad 
budżetem na 2005 r. wówczas można o tym pomyśleć. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie radnych wniosek radnego 
Macieja Makowskiego. 
„Za” głosowało 5 radnych, 12 było „przeciw”, 3 „wstrzymało się” od głosu. 
Zatem wniosek nie przeszedł. 
 
W glosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/280/04 zmieniająca Uchwałę Nr XVIII/200/04 
Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2004 rok podjęta została 13 głosami „za”, przy 7 
głosach „wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński wniósł o 5 minutową przerwę. 
Wniosek radnego Gliszczyńskiego przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 5 minutową przerwę w 
obradach sesji. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXIV sesji. 
 
Ad. 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 
wieloletnim planie inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003 
– 2007. 
 
W sesji uczestniczy 18 radnych. Nieobecni radni: Stanisław Gliszczyński i 
Tomasz Poraziński. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 
W glosowaniu udział wzięło 18 radnych. Nadal nieobecni radni: Stanisław 
Gliszczyński i Tomasz Poraziński. 
 
Uchwała Nr XXIV/281/04 w sprawie zmian w wieloletnim planie 
inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003 – 2007 podjęta 
została 16 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących” i braku 
głosów „przeciw”. 
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Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w latach 2004-2005 następujących zadań:  

1. „Odbudowa świetlicy wiejskiej w Tryszczynie”. 
2. „Budowa pieszo jezdni na ul. 26 Stycznia w Koronowie”. 
 

W sesji uczestniczy 20 radnych. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto ma pytania do projektu 
uchwały? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – w tytule projektu uchwały jest zapis - 
odbudowa świetlicy wiejskiej w Tryszczynie i budowa pieszo jezdni na ul. 
26 Stycznia w Koronowie, a w § 2 mamy odwrotnie. Uważam, że to 
powinno być chronologicznie ustawione. Jest jeszcze kwestia 
nazewnictwa w wieloletnim planie jest zapis Budowa świetlicy wiejskiej w 
Tryszczynie, a nie odbudowa oraz budowa chodników O/M 1000 Lecia ul. 
26 Stycznia, ul. Modrzewiowa, ul. Brzozowa w Koronowie, a nie budowa 
pieszo jezdni na ul. 26 Stycznia w Koronowie. Wnoszę o zmianę zapisów 
w projekcie zgodnie z zapisami w wieloletnim planie.  
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – co do kolejności zapisów nie ma 
tu żadnego problemu. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński  - pozostaje jeszcze kwestia nazewnictwa, 
budowa pieszojezdni na ul. 26 Stycznia w Koronowie, zadanie w planie 
wieloletnim brzmi budowa chodników. Myślę, że powinno tu wystąpić 
zadanie – Budowa chodników na Osiedlu 1000 Lecia np. ul. 26 Stycznia I 
etap realizacji.  
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – niech Pan radny przeczyta, jaki 
jest zapis w planie wieloletnim. 
Radny Stanisław Gliszczyński – w planie wieloletnim jest – Budowa 
chodników OM 1000-lecia ul. 26 Stycznia, ul. Modrzewiowa, ul. Brzozowa 
w Koronowie. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – i ta pełna nazwa powinna być w 
projekcie uchwały. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – do tego umieścić I etap.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za tym wnioskiem? 
Wniosek przeszedł 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i 
braku głosów „przeciw”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są jeszcze inne uwagi? 
Radny Stanisław Gliszczyński – nie odbudowa świetlicy wiejskiej w 
Tryszczynie, a budowa świetlicy Wiejskiej w Tryszczynie. Tak jest w 
planie, a powinno być zgodnie z zapisem w planie wieloletnim. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za zastąpieniem wyrazu 
„odbudowa” na „budowa” w projekcie uchwały? 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących”. 
Radny Maciej Makowski – proszę o odczytanie wersji poprawionej zadań 
inwestycyjnych. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - budowa świetlicy wiejskiej w 
Tryszczynie. 
Radny Stanisław Gliszczyński - Budowa chodników O/M 1000 Lecia – ul. 
26 Stycznia, ul. Modrzewiowa, ul. Brzozowa w Koronowie – I etap”. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 

Uchwała Nr XXIV/281/04 w sprawie przyjęcia do realizacji w 
latach 2004-2005 następujących zadań: 
1. „Budowa świetlicy wiejskiej w Tryszczynie”. 
2. „Budowa chodników O/M 1000 Lecia – ul. 26 Stycznia, ul. 
Modrzewiowa, ul. Brzozowa w Koronowie – I etap” podjęta 
została jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 

Ad. 24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia przez Gminę Koronowo nieruchomości położonych na 
terenie Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Radna Zofia Lorenc – dlaczego Agencja tak późno przekazuje nam te 
nieruchomości? Tam obecnie wszystko jest zdewastowane. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami po określonej dacie zawartej w tej ustawie gmina 



 22 

obligatoryjnie musi przejąć grunty. Na jednej z działek stoi budynek. 
Mieszkańcy Łąska Wielkiego chcą, aby w tym budynku była świetlica 
wiejska. Na pozostałe przejęte działki będziemy starali się znaleźć 
nabywcę i sprzedać.  
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV282/04 w sprawie nieodpłatnego przejęcia 
przez Gminę Koronowo nieruchomości położonych na terenie 
Gminy Koronowo podjęta została 19 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia 
dla Burmistrza. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
Przewodniczący Rady – proszę o pytania. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – czemu ma służyć to upoważnienie? 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – na Komisjach Rady czytałem treść tego 
porozumienia, chyba że Pana radnego wówczas nie było. Jeśli jest taka 
potrzeba mogę to porozumienie przeczytać. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – chodzi o to, czy Rada musi upoważnić, czy 
Burmistrz nie ma tego w swoich obowiązkach i sam może o tym 
zadecydować? 
 
Obrady sesji opuścił radny Czesław Januszewski. Obecnych 19 radnych. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – jest to zobowiązanie wychodzące na 
zewnątrz, obowiązywałoby i w następnej kadencji, w związku z tym taka 
legitymacja wydaje się tutaj konieczna i potrzebna. Tym bardziej, że 
zobowiązanie takie jak - zabezpieczenie map, rozważenie możliwości, czy 
podjęcie działań na rzecz zastosowania ulg w podatkach od 
nieruchomości, nie obligatoryjnie a w sposób „możliwościowy”. Są to 
pewne zobowiązania, dla których chciałbym, żeby delegacja do podjęcia 
tego trójstronnego porozumienia była od Rady. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy organ nadzoru tej uchwały nie 
zakwestionuje? Czy Rada posiada kompetencje do takiego upoważnienia. 
Burmistrz Zygmunt Michalak – jest to porozumienie, które mam podpisane 
i zaparafowane przez dwóch naszych radców prawnych. Sądzę, że 
zagrożenia tutaj nie ma. Na podpisanie tego porozumienia wybieram się z 
P. Grabasem, gdyby było tam trzeba jeszcze coś zmienić. 
 
Radny Maciej Makowski – dopatrzyłem się, że tylko i wyłącznie ta jedna 
firma będzie miała prawo do tego. Jeśli ona zbankrutuje, czy w myśl 
przepisów ten gazociąg będzie mógł być budowany przez inne firmy? To 
jest teraz taki monopol. 
Burmistrz Zygmunt Michalak – już do końca października ma być 
opracowany harmonogram podejmowanych w tym zakresie działań. Puki 
co, na rynku nie ma innej konkurencyjnej firmy, co nie znaczy, że na 
świecie nie ma. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Nadal nieobecny radny Czesław 
Januszewski. 
 
Uchwała Nr XXIV/283/04 w sprawie upoważnienia dla 
Burmistrza podjęta została 15 głosami „za”, przy 4 głosach 
„wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 26. Informacja o stanie: ochrony przeciwpożarowej oraz 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 
Koronowo. 
 
Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
Gminy przedstawił Z-ca Komendanta Komisariatu Policji w Koronowie 
Sławomir Grzegorczyk. 
Informację na piśmie załączono do niniejszego protokołu. 
 
Informację o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy 
Koronowo przedstawił Prezes Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczych 
Straży Pożarnych RP Leszek Grzeliński. 
Informację na piśmie załączono do protokołu z XXIV sesji 
 
Ad. 27. Sprawozdanie z działalności Komisji Przestrzegania 
Prawa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i 
Przestrzennej Rady Miejskiej w Koronowie. 
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Sprawozdanie z działalności Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Rady Miejskiej w 
Koronowie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Danuta Czarnotta. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXIV sesji. 
 
Ad. 28. Informacja o aktualnej sytuacji w rolnictwie. 
 
Informację o aktualnej sytuacji w rolnictwie w gminie Koronowo 
przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak. Informację na piśmie 
załączono do niniejszego protokołu. 
 
Poseł na Sejm RP Wojciech Mojzesowicz poinformował o działaniach 
Sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, której jest Przewodniczącym. 
Ponadto poinformował, że: 

• Rząd planuje podwyższyć rolnikom o ok. 100% składki na KRUS, 
dotąd nowe zasady jeszcze nie zostały rolnikom przedstawione, 

• w Polsce ok. 25% rolników ma problemy z terminowym 
regulowaniem składki KRUS, 

• zdjęto w roku bieżącym dopłaty do paliwa dla rolników, 
• w Polsce obecnie występuje zła struktura upraw polowych, 
• projekt reformy KRUS opracowanej przez Ministra Polityki Społecznej 

doprowadzi do tego, że ogrom ludzi wypadnie z tego systemu 
ubezpieczeń, 

• w województwie kujawsko-pomorskim przy produkcji trzody 
chlewnej wynoszącej 68 tyś. ton brak jest ubojni, 

• brak ofert pracy dla ludzi, którzy muszą odejść z rolnictwa, 
• zmiana wysokości składki KRUS i brak dopłat do paliwa najbardziej 

uderzy w gospodarstwa towarowe. 
 
P. Domicela Duszka Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska i Rolnictwa 
Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy 
przedstawiła informację o działaniach realizowanych w województwie 
Kujawsko Pomorskim w zakresie rolnictwa w 2004 roku.  
Informację załączono do niniejszego protokołu. 
 
P. Piotr Sawa z Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Minikowie przedstawił 
informację na temat analizy czynników kształtujących ceny produktów 
rolnych i koszty środków produktów rolnych w Polsce po akcesji z Unią 
Europejską.  
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Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu. 
P. Andrzej Mazurek z Powiatowego Inspektoratu Weterynarii 
poinformował o działaniach Powiatowego Inspektoratu Weterynarii, a 
także, iż: 

• na terenie działania Inspektoratu nie stwierdzono wypadków 
wścieklizny,  

• znakowanie bydła ogólnie jest opanowane,  
• występują problemy ze znakowaniem trzody chlewnej, zachodzą 

obawy, że z gospodarstw zbywana jest trzoda nie oznakowana,  
• znakowanie bydła ogólnie jest opanowane, 
• Powiatowy Lekarz Weterynarii przeprowadził w bieżącym roku 60 

kontroli ubojni zwierząt. Główne uchybienia to: generalny bałagan 
obiektów gospodarczych i czystości pomieszczeń, niewłaściwe 
oświetlenie, 

• jeśli chodzi o producentów mleka w gminie Koronowo 
skontrolowano 80 gospodarstw, wydano 54 decyzje o spełnieniu 
warunków sanitarnych przez te gospodarstwa, 

• na terenie gminy Koronowo wstrzymano od 1 maja br. działalność 
ubojni do czasu dostosowania do wymogów unijnych. 

 
P. Kabaciński z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa- Biura 
Powiatowego w Bydgoszczy podziękował Burmistrzowi Koronowa, 
pracownikom Ośrodka Doradztwa Rolniczego, Bankowi Spółdzielczemu w 
Koronowie za pomoc przy organizacji szkoleń i wypełnianiu wniosków 
rolnikom ubiegających się o: wpis do ewidencji gospodarstw i o dopłaty 
obszarowe. 
W/w poinformował, że: 

• do ARiMR - Biura Powiatowego w Bydgoszczy wpłynęło: 
- 1.026 wniosków od rolników z gminy Koronowo o wpis do ewidencji 
gospodarstw na ogólną liczbę 1220 gospodarstw, co stanowi 88,8 % 
ogółem, 
- z pośród tych zarejestrowanych gospodarstw wpłynęło 968 
wniosków o płatność obszarową na ogólną powierzchnię 21 tyś 300 
ha., 
• od 1 października 2004 r. będą wysyłane do rolników decyzje o 

wysokości przyznanej dopłaty obszarowej, 
• od 16 października 2004 r. rozpoczną się wpłaty dopłat 

obszarowych rolnikom, 
• około 14 % zwierząt gospodarskich znajduje się zadaniem Agencji 

poza monitoringiem, 
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• od ok. miesiąca nie ma już możliwości rejestrowania przez rolników 
dorosłych zwierząt gospodarskich. 

 
P. Regina Ostrowska Radna Sejmiku Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego przedstawiła informacją dotyczącą działań Komisji 
Rolnictwa Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego na rzecz 
rolnictwa.  
Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu. 
 
P. Wiesława Maj z Agencji Rynku Rolnego OT w Bydgoszczy przedstawiła 
informację o działaniach interwencyjnych Agencji.  
Informację dołączono do protokołu z sesji. 
 
Głos zabrał P. Marian Zubik Przewodniczący Związku Zawodowego 
Rolników „Samoobrona”. Wystąpienie na piśmie załączono do niniejszego 
protokołu. 
 
Radny Józef Helmin odczytał informację o działaniach Banku 
Spółdzielczego w Koronowie na rzecz rolnictwa. Informację załączono do 
protokołu. 
 
Obrady sesji opuściła po uzyskaniu zgody Przewodniczącego Rady, radna 
Zofia Lorenc. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski poinformował że: 
- w Gminie Koronowo złożono 15 wniosków na środki z SAPARDU, 
- wchodzi Sektorowy Program Operacyjny – zgłosiły się trzy 
gospodarstwa chętne do zakupu drogiego zachodniego sprzętu 
rolniczego, 
- w rolnictwie będzie malało zatrudnienie z chwilą zastosowania dużych 
maszyn rolniczych, 
- będzie potrzeba znalezienia funduszy potrzebnych do 
przekwalifikowania osób dotychczas pracujących w rolnictwie. 
 
Poseł Wojciech Mojzesowicz – uważam, że tam gdzie nadal dobrze 
funkcjonują spółdzielnie rolnicze winny nadal istnieć; to rolnicy winni się 
opowiedzieć czy chcą, aby ich płody rolne i zwierzęta były ubezpieczone; 
brakiem wyobraźni jest mówienie, że rolnicy zabijają zwierzęta na 
wrotach; rolnicy winni robić wszystko, aby uzyskiwać większe plony; za 
dużo organizuje się festynów strażackich; jako członek grupy 
producenckiej oczekuje więcej pomocy od gminy. 
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Burmistrz Zygmunt Michalak – przewiduję w miesiącu październiku 
zorganizować spotkanie radnych z sołtysami, zaprosić również Pana 
Posła w celu wypracowania stanowiska w sprawie zmian w KRUS. 
 
Przewodniczący Rady podziękował gościom za przybycie na sesję i 
przedstawienie informacji. Ogłosił 10 minutową przerwę w obradach 
sesji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji. 

 
Ad. 29. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  
 

1. W związku z tym, że nie ma już na sesji radnej Zofii Lorenc 
odpowiedzi na interpelację udzielę Pani radnej Lorenc na piśmie. 

 
2. Topole w Łąsku Wielkim wycinane były w roku bieżącym przez 

miejscową społeczność, wyrażając zgodę na wycięcie topoli 
zobowiązano mieszkańców do uporządkowania pozostałości, 
wspólnie z zarządem dróg i powiatem postaramy się uporządkować 
pozostawione pnie. 

 
3. Jeśli chodzi o remontowanie budynków Urzędu przyjęliśmy strategię 

porządkowania i remontowania tych obiektów tego tutaj i przy ul. 
Pomianowskiego. Robimy to powoli ze środków budżetu gminy. 

 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – w roku bieżącym na ten cel 
przeznaczyliśmy kwotę 70 tyś. zł. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak 
  

c.d. 3. Jeśli chodzi o wymianę okien przy ul. Pomianowskiego (bo okna 
tam wypadają) postanowiliśmy wymienić je szczególnie w starej części 
tego budynku. W m-cu październiku 2003 r. zorganizowano przetarg i 
wymieniono 7 okien, za kwotę ponad 8 tyś. zł. W roku bieżącym 
zorganizowano również przetarg wymieniono kolejne 19 okien za kwotę 
22.207 zł. 
Środki na ten cel zaplanowane są w tegorocznym budżecie gminy w 
paragrafie 4270 – zakup usług remontowych, wymieniliśmy wcześniej 
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sieć elektryczną. Remonty będziemy starali się wykonywać, aby obiekty 
te utrzymać w należytym stanie. Potrzeba na to jeszcze 2,3 lat. 

 
4. Rzekę Brdę szczególnie na odcinku między mostami staramy się 

czyścić na miarę możliwości. Kiedyś w większym zakresie o tę 
czystość dbała straż. Próbujemy czyścić rzekę poprzez spuszczanie 
wody, które wykonuje elektrownia. Postaramy się podejmować 
częściej interwencje w tym zakresie. Spuszczanie wody przez 
elektrownię nie jest takie proste. Elektrownia dość opornie do tego 
podchodzi mówiąc, że jest to związane z kosztami. 

 
5. W kwestii oświetlenia ul. Paderewskiego przy SP ZOZ i DPS-ie 

postaramy się w okresie jesiennym dokonać takiego prześwietlenia 
konarów drzew, żeby lampy spełniały swoje zadania i należycie 
oświetlały teren. 

 
6. Prawdą jest, że stan kamer jest coraz gorszy. Przewidujemy w roku 

przyszłym, żeby chociaż część tych kamer wymienić. 
 
7. Ulicę Kolejową postaramy się jak najszybciej oznakować. 

 
8. Maszty przy ul. Nakielskiej chcemy częściej wykorzystywać. Staramy 

się z nich korzystać przy organizacji różnych uroczystości np. Dni 
Koronowa. Faktem jest, że w roku bieżącym nie były one 
wykorzystane. Nie widzę jednak potrzeby przenoszenia ich w inne 
miejsce. 

 
9. Na zapytania radnego Stanisława Gliszczyńskiego odpowiedzi udzielę 

na piśmie. 
 
10. Remont drogi w Buszkowie na odcinku między świetlicą a szkołą 

najpóźniej w przyszłym roku zostanie wykonany. Wniosek uważam 
za zasadny i potrzebny. 

 
Z-ca Burmistrza Koronowa Sławomir Marszelski  
 
1. Od 1989 roku mamy do czynienia z wolnością gospodarczą. Na 

dzień dzisiejszy wszystkie apteki są prywatne. W prawie 
farmaceutycznym ustalono, że rada powiatu ma prawo ustalać 
harmonogram pracy aptek ogólnodostępnych w niedziele i święta 
od godziny 10-tej do godziny 12-tej oraz świadczenie gotowości 
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realizacji recept pilnych w dni powszednie od godz. 19-tej do godz. 
8-ej rano dnia następnego. Tak to się fachowo nazywa. My jako 
Urząd wychodząc naprzeciw przepisom, co roku organizujemy 
spotkanie z właścicielami aptek, na którym to spotkaniu 
przedstawiamy projekt takiego harmonogramu. Po wspólnym 
przeanalizowaniu projekt tego harmonogramu przesyłany jest do 
rady powiatu celem uchwalenia. 
Otrzymujemy różne telefoniczne sygnały dotyczące pracy naszych 
aptek w niedziele i realizowania recept pilnych. Jednak dotąd do 
Urzędu nie trafiła na piśmie interwencja, jak również nie mamy 
danych osób poszkodowanych. 
Dnia 12 lipca 2004 r. wystosowałem pismo do właścicieli aptek 
treści następującej: „W związku z licznymi monitami mieszkańców 
Koronowa dotyczącymi nie wywiązywania się ze świadczenia 
gotowości realizacji recepty pilnej, zwracam się z prośbą o 
przestrzeganie ustalonego harmonogramu tygodniowego pracy 
aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Koronowo z dnia 5 
stycznia 2004 r., przyjętego uchwałą Nr 67/2004 Zarządu Powiatu 
Bydgoskiego z dnia 22 stycznia 2004 r. 
Jednocześnie proszę o umieszczanie w widocznym miejscu dla 
pacjenta, informacji dotyczącej świadczenia gotowości realizacji 
recepty pilnej przez aptekę w danym dniu oraz wywieszenie 
harmonogramu tygodniowego pracy aptek.”  

 
Jeżeli Pan radny Makowski ma sygnał, nieprzestrzegania 
harmonogramu pracy aptek ogólnodostępnych to proszę podać. 
Mogę wszcząć kroki występując z odpowiednią skargą do nadzoru 
farmaceutycznego.  
 

2. Przyjmuję wniosek radnego Tomasza Porazińskiego. Poczynię 
pewne rozeznanie w tym zakresie, na pewno będzie to związane z 
pewnymi kosztami. Jeśli będą to koszty realne, odpowiednie kroki 
będą poczynione.  

 
Z-ca Burmistrza Koronowa Andrzej Kołodziejczyk – chciałbym uzupełnić 
zapytanie, czy odpowiedź jaka padła w sprawie budowy chodnika przy ul. 
Al. Wolności. Tam faktycznie na dzień dzisiejszy jest betonowy chodnik o 
szerokości 2 metrów, natomiast po modernizacji będzie miał ok. 3 metrów.  
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Ad. 30. Zamknięcie obrad XXIV sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zamknął obrady XXIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Sesja trwała od godziny 9:00 do godziny 15:40. 
 
Koronowo, dnia 18 października 2004 r. 
 
Protokół sporządziła 
Adela Rojek 
 
 
 
 
 
 
 


